
ABSTRACT

Neni Rubianti (2017): A Comparative Study on the Effect of Using
Transition Action Details (TAD) and Problem Based
Instruction (PBI) Strategies on Students’ Writing
Ability at Mts Daarunnajah Teratak Buluh Siak Hulu
Kampar

The purpose of this research was to compare the effect of Transition
Action Details (TAD) and Problem Based Instruction (PBI) strategies on students’
writing ability. It was carried out through a quasi-experimental research design to
compare the two strategies in two experimental groups and one control group that
were evaluated in a pre- and posttest design. The participants were 90 students of
MTs Daarunnajah Teratak Buluh and they were divided into two experimental
groups and one control group. Nine research questions and nine hypotheses were
posed in order to find out the significant difference between the use of TAD and
PBI strategies on the students’ writing ability. Pretest and posttest were
administered to collect data; and, then, independent sample t-test and paired
sample t-test was used to analyze the collected data. The research findings showed
that there was no significant difference of post-test mean scores between the
experimental group 1 (TAD strategy) and the experimental group 2 (PBI strategy)
on the students’ writing ability. The effect (contribution) of TAD strategy on the
students’ writing ability improvement was 82%, while the contribution of PBI
strategy was 74%. On the other hand, the control class contributed by -6%. In
conclusion, both strategies can be applied to teach writing in the school.
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ABSTRAK

Neni Rubianti (2017): Studi Perbandingan pada Efek Penggunaan Strategi
Transition Action Details (TAD) dengan Strategi
Problem Based Instruction (PBI) terhadap
Kemampuan Menulis pada Siswa di MTs
Daarunnajah Teratak Buluh Siak Hulu Kabupaten
Kampar.

Tujuan dari penelitian ini adalah untuk mengetahui perbandingan strategi
Transition Action Details (TAD) dan Problem Based Instruction (PBI) terhadap
kemampuan menulis siswa. Desain penelitian adalah studi eksperimen kuasi
dengan membandingkan dua strategi dua kelompok eksperimen dan satu
rancangan pretest - posttest kelompok kontrol. Ini melibatkan 71 peserta yang
terdiri dari dua kelompok eksperimen dan satu kelompok control siswa MTs
Daarunnajah Teratak Buluh. Sembilan pertanyaan penelitian dan Sembilan
hipotesis diajukan dalam penelitian ini untuk mengetahui perbedaan yang
signifikan antara strategi TAD dan PBI terhadapkemampuan menulis siswa.
Pretest dan posttest diberikan dalam penelitian ini dan uji t sampel independen
dan uji t sampel berpasangan digunakan untuk menganalisis data. Temuan
penelitian menunjukkan bahwa tidak ada perbedaan signifikan nilai rata-rata post-
test antara kelas eksperimen 1 dengan menggunakan strategi TAD dan kelas
eksperimen 2 dengan menggunakan strategi PBI pada kemampuan menulis siswa.
Strategi TAD berkontribusi terhadap peningkatan kemampuan menulis siswa 82%
sedangkan kontribusi PBI 74%, dan di sisi lain kelas kontrol memberikan
kontribusi sebesar -6%. Akhirnya, dapat disimpulkan bahwa strategi TAD dan
PBI dapat diterapkan dalam pengajaran kemampuan menulis di MTs Daarunnajah
Teratak Buluh.

Kata kunci: Strategi Transition Action Details (TAD), Strategi Problem Based
Instruction (PBI) dan Kemampuan Menulis.
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استخدام تأث ن ب اتيجيةالمقارنة اتيجيةTADإس عPBIوإس
الطلاب لدى الكتابة .قدرة

إ البحث ذا اتيجيةمعرفةدف إس استخدام تأث ن ب اتيجيةTADالمقارنة وإس

PBIالطلابقدرةع لدى تصميم.الكتابة بحثأما و ف تجرالبحث اختباري مقارن

ن ب القارنة اتيجيةبإجراء والبعديإس القب ختبار إجراء و ن ب التجر ن للفصل

من ون فتت البحث أفراد أما الضابطي. ن90للفصل ب التجر ن الفصل من ن ون الم طالبا

تقديم تمّ وقد بولوه. اتاك ت النجاح دار المتوسطة المدرسة طلاب من الضابطي والفصل

فرضيات وسبع أسئلة عة امةأر ال الفروق نلمعرفة اتيجيةاستخدامب TADإس

اتيجية الطلابPBIوإس لدى الكتابة م ف والبعدي.ع القب ختبار إجراء وتم

البحث. إجراءذا الموتم (ت)ستقلختبار المزدوجلاختبار ختبار لو (ت) تحليللاختبار

البياناتالبيانات. تحليل ع عدمبناء ع يجة الن اموجودحصلت ال يجةالفرق لن

ا ن ب البعدي الالفصلختبار ول باستخداممّ تيذالتجر فيھ س اتيجيةالتدر إس

TADالفصلوال ي الثا تمّ ذالتجر باستخدامي فيھ س اتيجيةالتدر نحوPBIوإس

الكتابة الطلابقدرة اتيجيةو .لدى ترقيةTADإس ع م الكتابةسا لدىقدرة

نحو استخدام82الطلاب و اتيجية% نحو%74نحوPBIإس الضابطي الفصل م سا و ،

بأن6- تاج ست فيمكن اتيجية%. اتيجيةTADإس للاستخدامPBIوإس ان صا

بولوه. اتاك ت النجاح دار المتوسطة بالمدرسة الكتابة عليم

ساسية: لمات اتيجيةال اتيج،TADإس .الكتابةقدرة،PBIيةإس


